
DPr-BRM-II.0012.7.3.2024 

Protokół Nr 86/III/2024 

posiedzenia Komisji Kultury  

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 12 marca 2024 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   - 16 radnych 

obecnych   - 11 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3  do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4  do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczyła: 

Przewodnicząca Komisji Kultury p. Karolina Kępka. 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu nr 85/II/2023 z dnia 20 lutego 2024 r.  

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

Miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 65/2024 wraz z autopoprawką.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 66/2024.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad 

udzielenia dotacji ze środków pochodzących z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 

w gminnej ewidencji zabytków, położonych na obszarze miasta Łodzi 

druk nr 46/2024 wraz z autopoprawką.  

6. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji 

kultury pn. inLodz21 za rok 2023 – druk nr 63/2024.  
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7. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Łódzkiego Centrum Wydarzeń 

za 2023 rok – druk nr 64/2024.  

8. Sprawy nazewnicze.  

9. Informacja Wydziału Kultury na temat bieżących wydarzeń kulturalnych w mieście 

Łodzi.  

10. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Proponowana zmiana porządku obrad:  

2a. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie nadania rondu nazwy adw. Piotra Kona – druk 

BRM nr 25/2024.  

2b.  Przyjęcie projektu uchwały w sprawie nadania parkowi nazwy Wenecja im. Juliusza 

Słowackiego – druk BRM nr 37/2024.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczące Komisji radna p. Karolina Kępka powitała na posiedzeniu Komisji 

obecnych radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Komisji 

sprawdziła, niezbędne do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii, 

quorum.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad.  

Pani przewodnicząca przedstawiła dzienny porządek obrad, poinformowała, że do Komisji 

wpłynęła autopoprawka do projektu uchwały opisanej w druku nr 65/2024.  

Uwag nie zgłoszono.  

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad.  

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 85/II/2024 z dnia 20 lutego 2024 r.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poinformowała, że projekt protokołu 

załączono do aktówki. Zapytała o uwagi.  

Uwag nie zgłoszono.  
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Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 85/II/2024 z dnia 20 lutego 2024 r.  

 

Ad pkt 2a. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie nadania rondu nazwy adw. Piotra 

Kona – druk BRM nr 25/2024.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poinformowała, że na poprzednich 

posiedzeniach mieliśmy już prezentację. Jest to rondo położone na Złotnie, oddane do 

użytkowania w grudniu zeszłego roku. Rondo jest położone u zbiegu ulic Krakowskiej, 

Siewnej, Bronowej, Złotno i Cyganka. Sporządzone zostało uzasadnienie opisujące postać 

adwokata Piotra Kona wraz z jego osiągnięciami i krótkim życiorysem.  

Uwag nie zgłoszono.  

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła projekt uchwały w sprawie nadania rondu nazwy adw. Piotra 

Kona – druk BRM nr 25/2024. 

 

Ad pkt 2b.  Przyjęcie projektu uchwały w sprawie nadania parkowi nazwy Wenecja im. 

Juliusza Słowackiego – druk BRM nr 37/2024.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła Dyrektora Łódzkiego Ośrodka Geodezji. 

Dyrektor Łódzkiego Ośrodka Geodezji p. Jan Schnerch: do pani prezydent zgłosili się 

mieszkańcy z prośbą, aby dopieścić nazwę parku Juliusza Słowackiego i dołożyć człon 

nazwy, który funkcjonował przed wojną, czyli Wenecja. Stąd propozycja projektu uchwały. 

Nazwa Wenecja pochodzi od ówczesnego sposobu zagospodarowanie terenu, który kojarzył 

się mieszkańcom z miastem Wenecja.  

Pytania.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: czy miasto planuje przywrócić na tym terenie ówczesny 

sposób jego zagospodarowania? 

Dyrektor Łódzkiego Ośrodka Geodezji p. Jan Schnerch: raczej nie.  

Dyskusja.  
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Radna p. Małgorzata Niewiadomska – Cudak: z opowieści osób starszych wiem, jak ten 

park wyglądał w dawnych czasach i niestety dzisiejszy jego obraz nie ma niż wspólnego z 

tamtym okresem. Dziś powinniście państwo tłumaczyć mieszkańcom skąd wziął się w nazwie 

tego aktualnie zaniedbanego parku człon: Wenecja.  

Dyrektor Łódzkiego Ośrodka Geodezji p. Jan Schnerch: postaram się zadbać o to, aby w 

parku była chociażby tablica informacyjna w wyjaśnieniami. Ponieważ pani prezydent jest 

liderem tego tematu, przekażę również państwa spostrzeżenia.  

Innych uwag nie zgłoszono.  

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się” przyjęła projekt uchwały w sprawie nadania parkowi nazwy Wenecja 

im. Juliusza Słowackiego – druk BRM nr 37/2024.  

 

Ad pkt 3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie zmian 

budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 65/2024 wraz 

z autopoprawką.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Budżetu.  

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel: przedstawiła projekt uchwały 

wraz z autopoprawką w zakresie merytorycznych zainteresowań Komisji.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie zmian budżetu oraz 

zmian w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 65/2024 wraz z autopoprawką.  

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 

zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 65/2024 wraz 

z autopoprawką.  
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Ad pkt 4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 66/2024.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Budżetu.  

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel: przedstawiła projekt uchwały 

wraz z autopoprawką w zakresie merytorycznych zainteresowań Komisji.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 66/2024.  

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 

66/2024.  

 

Ad pkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zasad udzielenia dotacji ze środków pochodzących z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 

w gminnej ewidencji zabytków, położonych na obszarze miasta Łodzi druk nr 46/2024 

wraz z autopoprawką.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Biura Architekta Miasta.  

Zastępca Dyrektora Biura Architekta Miasta p. Beata Konieczniak: przedstawiła projekt 

uchwały wraz z autopoprawką.   

Pytania.  
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Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie określenia zasad 

udzielenia dotacji ze środków pochodzących z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych na obszarze miasta Łodzi druk nr 46/2024 wraz z autopoprawką.  

 

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 

w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji ze środków pochodzących z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 

w gminnej ewidencji zabytków, położonych na obszarze miasta Łodzi druk nr 46/2024 wraz 

z autopoprawką.  

 

Ad pkt 6. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej 

instytucji kultury pn. inLodz21 za rok 2023 – druk nr 63/2024.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela instytucji kultury pn. inLodz21.  

Dyrektor instytucji kultury pn. inLodz21 p. Adam Mazur: przedstawił informację o 

przychodach i kosztach instytucji w okresie sprawozdawczym.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: wobec braku pytań i głosów w 

dyskusji uznała informację za przyjętą do protokołu.  
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Ad pkt 7. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Łódzkiego Centrum 

Wydarzeń za 2023 rok – druk nr 64/2024.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela instytucji kultury pn. inLodz21.  

ŁCW : przedstawił informację o przychodach i kosztach instytucji w okresie 

sprawozdawczym.  

Pytania.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: poprosił o informację na temat wyniku finansowego 

wydarzeń: Park Miliona Świateł i Letniska.  

ŁCW : Park Miliona Świateł od trzech sezonów wynik na plusie. Letnisto – nie posiadam 

informacji na obecną chwilę.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: to poproszę o bilans letniska na jutrzejsza sesję.  

Radna p. Marta Przywara: jak państwo oceniają, które wydarzenie w 2023 r. pod kątem 

finansowym było największym sukcesem, a jakie najwięcej pozostawiały do życzenia? 

ŁCW : największym wydarzeniem była organizacja 600 lecia urodzin Łodzi. Wydarzenia 

były  w zasadzie organizowane przez cały rok, a kumulacja odbyła się pod koniec lipca.  

Jeśli chodzi o drugą część pytania, to spodziewaliśmy się, że w Letnisku weźmie udział 

więcej osób.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: wobec braku pytań i głosów 

w dyskusji uznała informację za przyjętą do protokołu.  

 

Ad pkt 8. Sprawy nazewnicze.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: poprosiła przedstawiciela ŁOG o 

informację na temat bieżących spraw nazewniczych.  

Kierownik w Łódzkim Ośrodku Geodezji p. Marcin Mikołajczyk poinformował o 

sprawach: 
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1. propozycja mieszkańcy aby jednej z łódzkich ulic nadać nazwę Koluszkowska.  

2. uchwała Rady Osiedla Retkinia Karolew Wschód w sprawie doprecyzowania zapisów 

nazw ulic, tj. pułkownika Stanisława Juszczakiewicza Kornika i aleja generała 

Zygmunta Janke, a powinno być Waltera - Jankego.  

Kierownik w Łódzkim Ośrodku Geodezji p. Marcin Mikołajczyk poinformował, że rada 

osiedla zasięgnęła opinii językoznawczy. W przypadku pierwszego patrona powinno być jego 

nazwisko, a następnie pseudonim, czyli Stanisława Kornika Juszczakiewicza.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: kiedy w latach 90 XX wieku podejmowaliśmy uchwały 

nazewnicze każdy projekt konsultowany był z językoznawcą.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: wydaje mi się, że pseudonim, o ile nie jest 

elementem nazwiska, występuje jednak po nazwisku.  

Wiceprzewodniczący Komisji radny p. Maciej Rakowski: mam wrażenie, że pomysły 

dotyczące nazewnictwa coraz bardziej odbiegają od tego, co nazywamy zdrowym 

rozsądkiem. Nie chodzi o to, by za wszelką cenę wyszukiwać nazw, w których można 

dokonać zmian, bowiem nazwa też ma jakąś wartość historyczną, nawet jeśli zawiera w sobie 

niezręczność językową.  

Ponieważ takich sytuacji może być więcej, sądzę że nie należy tej sprawy ruszać, bo za 

chwilę mogą pojawić się pytania – dlaczego ta, a nie inna nazwa jest poprawiona.  

 

Ad pkt 9. Informacja Wydziału Kultury na temat bieżących wydarzeń kulturalnych 

w mieście Łodzi.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: ostatnie życzenia państwa radnych 

były takie, aby tę informację przekazywać do protokołu. Czy coś się w tej sprawie zmieniło? 

Uwag nie zgłoszono.  

Pytania 

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
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Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: wobec powyższego uważam, że 

informacja jest przyjęta do protokołu.  

 

Ad pkt 10. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Przewodnicząca Komisji Kultury p. Karolina Kępka poinformowała o opinii prawnej, 

która wpłynęła do wszystkich komisji w sprawie organizacji wspólnych posiedzeń komisji 

Rady Miejskiej w Łodzi. pismach, które wpłynęły do Komisji: 

Żadnych spraw w tym punkcie nie zgłoszono.  

Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka podziękowała za udział w obradach 

i zamknęła posiedzenie Komisji.  

 

Protokół sporządziła:   Przewodnicząca Komisji: 

  Monika Olejniczak           Karolina Kępka  


